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Geachte mevrouw Ellemeet en mevrouw Ploumen, 
 
Wij hebben uw voorstel tot aanpassing van de Rijksoctrooiwet 1995 om de minister van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS) de bevoegdheid te geven dwanglicenties af te geven met 
grote belangstelling gelezen en we ondersteunen de inzendingen van HollandBio en de Vereniging 
Innovatieve Geneesmiddelen (VIG) naar aanleiding van uw voorstel. 
 
In de aankondiging van uw voorstel en in het voorstel zelf verwijst u naar de succesvolle ontwikkeling, 
productie en distributie door Pfizer van een vaccin om de COVID19-pandemie te bestrijden. We 
beschouwen onze samenwerking met BioNTech en andere spelers zoals Novartis en Sanofi om ons 
vaccin snel te ontwikkelen en te produceren als een voorbeeld van wat wetenschap en samenwerking 
kunnen bereiken tijdens een pandemische crisis. Daarom maken we graag van deze gelegenheid 
gebruik om u meer te vertellen over ons beleid met betrekking tot ons vaccin en hoe bescherming van 
intellectueel eigendom samenlevingen helpt om gezondheidsuitdagingen zoals dit Coronavirus te 
overwinnen. 
 
Pfizer investeert al sinds 1952 in de ontwikkeling van innovatieve geneesmiddelen in Europa. Dat doen 
we met 18.000 medewerkers op twaalf R & D - locaties in acht Europese lidstaten. In de afgelopen 
jaren hebben we meer dan 900 klinische onderzoeken uitgevoerd in Europa en momenteel zijn we 
betrokken bij meer dan 300 partnerschappen met Europese universiteiten en bedrijven in de 
biotechnologische sector. 
 
Veiligheid was, is en zal altijd onze eerste prioriteit zijn bij onderzoek en ontwikkeling van vaccins. 
Hoewel we met buitengewone snelheid bewegen, is het behoud van hoge kwaliteits- en 
veiligheidsnormen van cruciaal belang tijdens de ontwikkeling. Niet alleen voor de kwaliteit van het 
vaccin, maar ook voor de bereidheid van mensen om zich te laten vaccineren. Daarom nemen we alle 
regelgevende en operationele stappen die we normaal zouden nemen voor al onze vaccinonderzoeken, 
waarbij we de hoogste normen in ons ontwikkelingsproces handhaven. 
 
Hoewel de prioriteit van Pfizer patiëntveiligheid blijft, zijn we het met u eens dat de crisis waarmee we 
worden geconfronteerd van ons vereist dat vaccins op een versnelde basis worden ontwikkeld, 
gedistribueerd en toegediend. 
 
Om dit te bereiken, heeft Pfizer in maart 2020 een vijfpuntenplan geïntroduceerd om wetenschappers 
te helpen bij het versnellen van de ontwikkeling van therapieën en vaccins om de mensheid te 
beschermen tegen de toen escalerende COVID19-pandemie en om de industrie voor te bereiden op 



 
 
 
 
 

 
 

 

een betere reactie op toekomstige wereldwijde gezondheidscrises. Via dit plan heeft Pfizer zich eerder 
verbonden aan het beschikbaar maken van celgebaseerde assays, virale screening en vergelijkbare 
essentiële instrumenten die we ontwikkelen op een open source-platform voor de bredere 
wetenschappelijke gemeenschap en om de opgedane gegevens en lessen te delen met andere 
bedrijven. 
 
Pfizer heeft een "SWAT-team" opgericht van onze vooraanstaande virologen, biologen, chemici, clinici, 
epidemiologen, vaccindeskundigen, farmaceutische wetenschappers en andere experts zodat zij zich 
kunnen concentreren op het aanpakken van deze pandemie. We hebben onze expertise op het gebied 
van klinische ontwikkeling en regelgeving gedeeld met kleinere bedrijven om de ontwikkeling van hun 
producten te ondersteunen. Als een van de grootste producenten van vaccins en therapieën hebben 
we ons vrijwillig aangemeld om overtollige productiecapaciteit te gebruiken en de productie waar 
mogelijk te verschuiven om anderen te helpen levensreddende doorbraken te realiseren. Een voorbeeld 
is onze meerjarige overeenkomst met Gilead Sciences, Inc. voor de productie en levering van Gilead's 
antivirale remdesivir voor onderzoek. Omdat we dringend meer mensen moeten vaccineren, hebben 
we innovatieve manieren onderzocht om het aantal doses dat we dit jaar kunnen leveren, te verhogen. 
Pfizer en BioNTech hebben manieren gevonden om de aanvoer van ons COVID-19-vaccin te vergroten, 
waaronder het uitbreiden van onze productiefaciliteiten en het toevoegen van meer leveranciers en 
contractfabrikanten aan onze toeleveringsketen. De steun van Sanofi en Novartis maakt deel uit van 
deze inspanningen, waardoor we het vaccin zo snel mogelijk aan mensen over de hele wereld kunnen 
leveren. Als gevolg hiervan denken we nu dat we tegen het einde van 2021 potentieel ongeveer 2 
miljard doses kunnen leveren. Tenslotte hebben we ons tot overheidsinstanties gewend om een sector 
overstijgend team van wetenschappers, clinici en technici samen te stellen die onmiddellijk actie kunnen 
ondernemen wanneer toekomstige epidemieën opduiken. 
 
Op 6 januari 2021 werden de eerste mensen in Nederland ingeënt met ons vaccin. Dit was een mooi 
moment. Voor alle Nederlanders die hunkeren naar het oude normaal. Voor zorgmedewerkers die al 
bijna een jaar onder hoge druk werken. Voor alle kinderen die weer met hun klasgenoten naar school 
willen. En vooral voor alle kwetsbaren die we dankzij vaccinatie beter kunnen beschermen tegen 
COVID-19. 
 
Wij geloven dat de ontwikkeling van ons vaccin aantoont dat de belangen van innovatieve bedrijven 
afhankelijk zijn van de positieve maatschappelijke impact die hun innovaties hebben. 
 
Dankzij het systeem van intellectuele eigendom (IP) heeft Pfizer een infrastructuur kunnen bouwen 
waarmee we snel de middelen, technische kennis en expertise konden mobiliseren en inzetten die 
nodig zijn om de pandemie te bestrijden. Het handhaven van dat systeem zal de brandstof zijn voor de 
volgende generatie oplossingen en ons in staat stellen om elke toekomstige gezondheidscrisis aan te 
pakken. Het IP-systeem maakt ook samenwerking mogelijk tussen biofarmaceutische bedrijven, 
regeringen, universiteiten en andere onderzoek partners om de voortgang van onze meest dringende 
onvervulde medische behoeften, waaronder de bestrijding van COVID-19, te versnellen. Pfizer zet zich 
in voor het verbeteren van de gezondheid en het welzijn van patiënten in elke levensfase, en sterke en 
effectieve Intellectuele Eigendomsrechten vormen de basis om voortdurende medische innovatie voor 
patiënten te verzekeren en de kwaliteit van het leven van patiënten te verbeteren. 



 
 
 
 
 

 
 

Het veranderen van de wetgeving zoals door U voorgesteld, zien wij derhalve niet als een goede manier 
om betere toegang tot medicijnen en/of vaccins te bewerkstellingen, we gaan echter graag met u in 
gesprek over hoe we de wereld het beste kunnen voorzien van effectieve remedies tegen de huidige 
en toekomstige pandemieën. 
 

Hoogachtend, 

 
 

Enver Erkan 
Algemeen Directeur Pfizer Nederland 
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